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Districte de Ciutat Vella 

 
ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE LA BARCELONETA 
_____________________________________________________ 
 
 
Dia: 5 octubre 2016 
Hora: 19 a 21.15 h 
Lloc: Centre Cívic de la Barceloneta, Sala Actes. 
Adreça: c/Conreria, 1-9 
 
 
ASSISTENTS: 
 

Regidora del districte de Ciutat Vella : Gala Pin 

Consellers i conselleres dins el govern municipal : Jordi Rabassa, Ferran Caymel, 

Oriol Casabella. 

Altres Consellers de districte : Marc Borràs, Elisabeth Jiménez, Júlia Barea i Roger 

Puigví. 

Equipaments : Maria Josep Fontova (Biblioteca de La Fraternitat), Rosa Palomar 

(Centre Cívic de la Barceloneta) i Cristina Barbero (Casal Infantil Andrea Dòria). 

Districte de Ciutat Vella : Mònica Mateos, Neus Chas, Isabel Hernández i Júlia 

Quintela. 

Uns 20 representants d'entitats i veïnatge. 

 

ORDRE DEL DIA:   
 
 
1. Benvinguda i presentació ordre del dia 

2. Resum d’actuacions previstes a la Barceloneta pe r als propers mesos, fins 

2017.  ( 5') 

3. L’educació al nostre barri (I) ( 15' )  

3.1. El marc on s’inscriu (Pla d’Educació, Consorci d’Educació de Barcelona, IMEB...) 

3.2. Informació bàsica sobre itineraris formatius 

3.3. Convidades: Comissió d’Educació de Barceloneta Proa a la Mar 

4. L’educació al nostre barri (II) ( 30')  

4.1. Intervencions de veïns,  veïnes,  entitats,  equipaments... 

4.2. Recollida d’aportacions 

5. El Pla d’Estiu 2016 ( 30')  

5.1. Dades i altres informacions rellevants  

5.2. Torn obert de paraules sobre el mateix 
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1.- PART INFORMATIVA 

 
La Regidora del districte dona compte de les actuacions previstes pel proper any, 
2017. 
 
 
Urbanitzacions i espai públic: 
 

• Finalització obres plaça del Llagut 
• Andrea Dòria - Pg. Marítim, prova pilot balisament per al creuament 
• Passos de vorera  

– Dr. Aiguader (Carbonell, Pizarro, Mediterrània i Pinzón);   
– Pg. Joan de Borbó (Sant Carles, Almirall Aixada, Drassana, Balboa, 

Ginebra) 
• Ampliació àrea de gossos a Parc Barceloneta (2017) 
• Parc d' skaters (2017)  

 
Urbanitzacions amb taxa turística: 
 

• Voreres Passeig Joan de Borbó  
 
Processos participatius: 
 

• Hilari Salvadó 
• Procés participatiu i implementació propostes al solar caseta de fusta 

 
Serveis i projectes: 
 

• Cooperativa Habitatge Joan de Borbó 11 
• Locals Pg. Joan de Borbó 44 

 
 
 
2.-  SESSIÓ DE TREBALL: L’EDUCACIÓ A LA BARCELONETA  
 
2.1.- Presentació a càrrec de Ferran Caymel,  conse ller de districte adscrit a la 
Barceloneta: 
 

- El marc on s’inscriu (Pla d’Educació, Consorci d’Educació de Barcelona, 
IMEB...) 

 
-  Informació bàsica sobre itineraris formatius 

 
 

 



 
 
 
 

Pàgina 3 de 8 

 

Districte de Ciutat Vella 

 
2.2.- Presentació a càrrec de Esther Zamora, comiss ió d’educació de Barceloneta 
Proa a la Mar. 
 
2.3.- Intervencions: 
 
Manoli: En el pla educatiu no hi ha temes de cultura i sobretot artístics: pintura, 
música, escultura… 
 
Manel (AV Barceloneta): La Salle Barceloneta que abans eren alumnes del barri i ara 
ja la gran majoria son de fora.  
No podem deixar de banda una franja dels 30-40 que tingui en compte la formació 
continuada en oficis, etc.  
A la Barceloneta hi falta una escola de cuina 
 
Carme: No hi ha escola de música, per què? 
0-3: que 27 famílies estiguin en llista d’espera és alarmant. Falten equipament 
autogestionats per la petita infància. El que es estrany es que hagi places lliures en 
projecte franja  
Com pot ser que hi hagi places lliures en el projecte Franja?  
 
Montse: Reafirma el fet que falta una escola de música. 
 
Lourdes: Falten casals infantils. Demanem els espais del Front Marítim, perquè hi 
vagin els equipaments.  
Es poden posar 2 o 3 educadors al centre infantil d’Andrea Dòria? Només hi poden 
anar uns dies a la setmana, 2 dies, no hi ha oferta per tots els dies. 
 
Intervé la tècnica de barri, la Isabel Hernández, i explica que La Salle ha intervingut en 
la Festa Major amb una intervenció a la placeta de la Font, i era el col·legi vol  en 
començar a treballar temes de dansa van fer recentment la demanda al Centre Cívic. 
 
Veí de la Maquinista: “el barrio huele a orines y a cacas”. 
Per què els cartells del consell de barri només estan en Català i en àrab? Per què no 
està en castellà? 
Las últimas legislaturas se han comido el puerto 
 
Jose: Narcís Monturiol està pensat per química i demés, i l’IES Nàutica ensenya temes 
de nàutica. Cal que hi hagi més ventall d’oferta en oficis (assequible pel barri) 
 
Jaume: Hi ha molt pocs estudiants del barri a secundària. Sembla que els instituts i els 
centres de FP no estan oberts al barri.  
Falten ensenyaments artístics, i es podria utilitzar el Centre Cívic per activitats 
d’aquest tipus. Al centre cívic ve molta de gent de fora però, el barri participa poc. 
 
Intervé la Técnica de Barri Isabel Hernández: El Centre Cívic sempre ha estat obert a 
tothom, només s’ha de  proposar.  
 
Elvira: Ens fa falta més educació social. 
 
Isabel Hernández: tècnica de barri, comenta que el projecte “Observadors del Mar” es 
treballa conjuntament el CSIC, ICUB, i Centre cívic La Salle i Barceloneta proa la Mar. 
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Luís: del Grup Motor de Proa La Mar, matisa que s’està treballant la formació per la 
franja 30-40 anys. I recorda que La Salle forma part també del Grup Motor. 
 
Manoli: Hi ha molta possibilitat d’especialització en els estudis nàutics. 
En l’òptica de la nàutica d’esbarjo, l’única escola està a L’Ametlla. A l’Escola de 
Nàutica de Barcelona l’ensenyament és molt elevat. Cal una escola de nàutica 
d’esbarjo. 
 
 
Respòn la Regidora del districte:   
 
 
            -     Ens anotem la mancança de centres que ensenyin disciplines artístiques 

- No podem tenir tota l’oferta educativa a la Barceloneta, hem de veure els  
recursos que existeixen a altres barris del Districte i, fins i tot, de la ciutat. 

- Bones idees: escola de cuina, ampliar educadors al casal infantil  
- Cal fer un reforç per poder explicar l’oferta educativa que hi ha al barri, i als 

barris del Voltant. Fulletons? 
 
 

----------------------------------------------------- 
Nota: les intervencions es recullen a la pissarra per ser contestades a la propera 
comissió de seguiment. 
 
 
 
 
3.- RETORN PLA ESTIU 2016  
 
3.1.- Presentació de dades a càrrec de la Regidora de Districte. 
 

Total de despesa de 1.262.215,56 euros  
 
Agents cívics diürns : increment d’hores (150%) i equips (3 +) respecte 2015 

• Entre setmana: 5 parelles de 10:00-14h i de 16 a 20h  
• Cap de setmana: 3 parelles de 10:00-14h i de 16 a 20h  
• 10 agents a la Barceloneta 

 
Agents cívics nocturns : increment d’equips (12 +) respecte 2015.  

• 2 coordinadors + 18 agents repartits en 9 equips de 2 persones. 
Barceloneta 4 agents 

• Dilluns, dimarts i dimecres de 23:30 a 03:30 i dijous, divendres i 
dissabtes de 23:30 a 04:30  

• Continuïtat fins final novembre amb menys intensitat 
 
La Repla i zona Front Marítim / Trelawny com a zones d’especial atenció per 
garantir el descans veïnal  
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Guàrdia Urbana  
 

• Reforç del servei nocturn en zones específiques 
• Es potència la presència d’agents en les zones més concorregudes del 

Districte per actuar sobre les infraccions penals, posant especial atenció 
en la prevenció de determinats delictes a les zones d’oci nocturn. 30 
agents en torns de matí/tarda i 5 agents en horari nocturns. 

• Incorporació el 2 de juny del Grup de Platges, amb 80 agents en dos 
torns de 40 agents. 

• Obertura al Pg. Joan de Borbó de la comissaria conjunta de GU i 
MMEE, que suposarà un reforç efectiu de la presència policial al barri, 
amb possibilitat de presentar denúncies les 24 hores del dia. 

 
 
Visualitzadors HUT 
 

• Manteniment a l’estiu dels 8 visualitzadors 
• Enviament de cartes i posada en marxa web (a nivell de ciutat) 

 
 
Resultats a la Barceloneta: 
 

Més de 20.000 avisos/ informacions a usuaris / establiments VMP (entre GUB  I 
Agents cívics) 
 
272 Denúncies vehicles de mobilitat personal (VMP) per comportament no 
ajustat a la norma /134 Denúncies a les activitats que lloguen VMP per no 
complir condicions llicència/ 579 Denúncies a usuaris/es de bicicletes per 
circulació / estacionament no reglamentària 
 
Intervenció a 3 habitatges que es feien servir com a magatzem de begudes i 
espai per l’elaboració de “còctels”: Mestrança, 3, Guitert, 16; Marquès de la 
Mina, 13-15.  

 
 
Agents cívics diürns:  
 

• 46.303 deteccions  
• Principals actuacions: 

‒ Circular en bicicleta / VMP: 31.400 
‒ Persones sense samarreta o roba: 7.985  
‒ Us impropi espai públic (pícnic intensiu jardins, banyar-se 

o rentar roba, utilització de bancs per altres usos i 
acampades...): 574 

‒ Consum alcohol / tòxics 130 
‒ Comerç ambulant no autoritzat: 253 
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Agents cívics nocturns:  
 

• 218 ciutadans informats 
• 229 turistes informats 
• 14 establiments visitats  

 
 
  
Millores pel 2017: 
 

• Passar del pla d’estiu a gestió anual de la convivència i espai públic amb 
diferents intensitats segons època any 

• Revisió tasques i perfils dels equips d’intervenció en espai públic per reforçar 
perfil preventiu i capacitat intervenció  

• Manteniment i consolidació protocols i espais de derivació i coordinació 
visualitzadors, inspecció i GUB 

• Millora comunicació amb veïnat  
• Reforç actuacions prevenció normativa paisatge urbà i de terrasses 
• Reforç actuacions orientades a locals i establiments 
• Campanya de sensibilització i actuacions específiques sobre neteja  

 
 
 
3.2.- Intervencions 
 
Manoli: Cal tenir present la Mobilitat. Per agafa el V13, en la sortida és dramàtic. El 
V13 ha d’arribar fins al final de passeig de Borbó. Sovint el conductor del bus no obre 
la porta. 
La llum de la platja està oberta 24 hores. Això no és bo.  
La plaça del Mar no es neteja amb baldeig, sinó amb la màquina i no neteja bé. 
Skaters ara van a la platja a la 1 de la matinada, i fan molt soroll. Si han de venir, cal 
prohibir que vagin skaters. 
 
Jose: Referent a l’oficina. El primer mes hi havia molta policia, però després van 
desaparèixer. 
Pel que fa a la prohibició dels segways, són els que menys mal fan. Els que fan mal 
són els patinets elèctrics. 
El baldeig en dies alterns no és cert. Hi ha carrers que triguen 3 o 4 dies. 
Agents cívics: Funcionen en certa manera, però donen mala imatge, Al principi 
donaven bona imatge i després ja no: alguns amb crosses. 
Denúncies de pisos turístics. La pàgina web no és fàcil per denunciar.  
Hi ha molts expedients oberts, però es tancaran algun dia? 
Venda ambulant: és un perill també pel metro. 
 
Carmen: Els agents cívics passegen pel Parc de la Catalana? Hi ha molta gent que hi 
dorm, defeca… i està molt brut.  
 
Mercè: El bus 59 també va molt ple. 
“Estem infectats de gent que està venent drogues” 
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Manel: S’han fet coses positives però ens ha desbordat la situació que ningú esperava 
tanta gent. Per l’any vinent: perquè no fem servir persones del barri per fer d’agents 
cívics? 
Els visualitzadors de pisos es queixen que els llistats no estan actualitzats. 
 
Manoli: Hi comença a haver “màfia” entre els venedors ambulants, tant de venda de 
pareos, mojitos, massatges… i hi ha qui vigila que tot funcioni. 
 
Lourdes: Volem tenir més participació en el pla d’estiu. Què passa amb els 
supermercats que obren 24 hores?. 
Al mes de juny ja sabem el tipus de turisme que tenim. 
L’Oficina de Denúncies no serveix per res. 
 
 
 
 
 
La Regidora contesta: 
 

- Voluntat d’implementar la xarxa ortogonal. Abans de 2019 s’implementarà tota i 
aleshores es veurà els buits. 

- Tancament de llum a la platja: petició de GUB 
- Baldeig de la plaça del Mar: ho desconeixem, però ho podem preguntar i 

revisar. 
- Hi ha d’haver baldeig alternatiu. 
- Ok senyalitzar bé la propera pista d’skate 
- Hi ha hagut més patrullatge, 1 o 2 patrulles per dins del barri 
- Agents cívics: ok revisar la imatge; estem mirant ocupació del barri 
- Agents cívics nocturns a la plaça de Catalana: es va prioritzar Repla i Front 

Marítim 
- La web de denúncies de HUTs és un canal més 
- Venda ambulant: dispositiu conjunt MMEE+GUB; constitució de la cooperativa; 

plans d’ocupació 
- Visualitzadors: es visualitzen els que tenen expedients oberts i els que s’havia 

tancat l’expedient el 2012; 
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4.-  PRECS I PREGUNTES 
 
 
P: Carmen: El CAP Barceloneta, per què es mou a la Clínica Barceloneta? 
 
R: Regidora: L’Agència de Salut Pública ens diu que es necessita espai al CAP i ens 
demana possibilitats d’espai. Com que hi ha una reivindicació veïnal sobre el 
manteniment d’usos de la Clínica Barceloneta. 
Estem parlant amb la propietat de la Clínica Barceloneta per adquirir l’edifici. 
Una proposta seria que, si comprem la Clínica Barceloneta s’hi pugui traslladar el 
CUP. 
 
P: Manoli: Amb la taxa turística està previst Joan de Borbó, què? Es pot parlar sobre el 
tema? /El problema dels autobusos ha sigut molt més  
 
P: Esther: A la premsa es diu que s’han gastat 700.000 euros de taxa turística a Joan 
de Borbó. És veritat? 
 
P: Lourdes: Per al proper Consell de Barri, responder a la pregunta ¿Quién se ha 
quedado con Las Damas? 
 
P: Manel: Hi ha hagut casos de violència a l’oficina. 


